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1. De nota van S.S. 10/60 van 3 maart Jf.1. betreffende de 
— EEG commissie-voorstellen inzake versnelde u i t v o e r i n g 

van het EEG-verdrag zou met name door z i j n conclusies 
op pagina 3 een onjuiste indruk kunnen wekken. 
Aangezien de commissie-voorstellen u i t e r a a r d a l gedeelte
l i j k bekend waren voor z i j werdea gepubliceerd, i s onder 
l e i d i n g van de M i n i s t e r van Economische Zaken - coördi
natiecommissie - en i n een aantal ambtelijke werkgroepen 
reeds u i t v o e r i g onderzocht, wat de Nederlandse houding 
z a l moeten z i j n ten aanzien van deze v o o r s t e l l e n van de 
commissie. De nota van S.S. zou de indruk kunnen wekken 
a l s o f d i t onderzoek nog zou moeten beginnen. 
Een korte nota ten aanzien van de commissie-voorstellen 
voeg i k h i e r b i j . De samenvatting i n de nota van S.S. i s 
u i t e r a a r d j u i s t , doch b i j l a g e dezes geeft meer bijzonder
heden. 
Algemeen doel van de v o o r s t e l l e n van de commissie is^de 
eenheid en de cohesie van de Zes tegenover de buitenwereld 
en vooral n a t u u r l i j k tegenover de Zeven te accentueren en 
te versterken en voorts van de gunstige conjunctuur gebruik 
te maken om de handelsbelemmeringen extra snel af te breken. 

2. In de v o o r s t e l l e n van de commissie zou men moeten scheiden 
dat gedeelte wat op de e i g e n l i j k e versnelde u i t v o e r i n g van 
het Verdrag betrekking heeft en de spe c i a l e v e r l a g i n g van 
de toekomstige EEG—buitentarieven met 20$. De veronderstel
l i n g l i g t voor de hand, dat de commissie hoopt de Benelux 
en Duitsland met deze r e d u c t i e van ons toekomstig buiten
t a r i e f over te halen een versnelde u i t v o e r i n g van het Verdrag 
en met name een versnelde i n v o e r i n g van d i t b u i t e n t a r i e f , 
waarbij w i j immers omhoog moeten, te accepteren. Anderzijds 
meent de commissie gebruik te kunnen maken van de Franse wens 
tot versnelde invoering van het b u i t e n t a r i e f om een algemene 
ver l a g i n g van d i t b u i t e n t a r i e f er doorheen te halen. 
Wezenlijk hebben de versnelde verdragsuitvoering en de v e r l a 
ging van het b u i t e n t a r i e f zeer weinig met elkaar te maken. 
Om die redenen zou Nederland dan ook het standpunt kunnen i n 
nemen, dat wij deze beide zaken elk op hun merites w i l l e n 
bezien. 
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j U Het versnellingsaspect heeft twee kanten die weer groten
deels l o s van elkaar staan: 
a) De repercussies van de versnelde verdragsuitvoering 

op de "buitenwereld en met name de gevolgen hiervan voor 
de Zeven; 

b) Het e f f e c t op de EEG-partners z e l f , geheel l o s van de 
eventuele externe repercussies. 

Ad a) 
Het i s d u i d e l i j k dat de versnelde invoering op 

de wijze zoals de commissie v o o r s t e l t ernstige bezwaren 
heeft voor de Zeven» In pl a a t s van 20$ t a r i e f p r e f e r e n t i e 
geven de EEG-partners elkander op 1 j u l i reeds 30$ t a r i e f 
p r e f e r e n t i e . Voorts gaat het "buitentarief van de Benelux 
en Duitsland anderhalf jaar eerder omhoog dan het EEG-
verdrag v o o r z i e t . Hiertegenover staat, dat ook het I t a 
l i a a n s e en Franse b u i t e n t a r i e f anderhalf jaar eerder om
laag gaat; c i r c a 70$ van de export van de Zeven naar de 
EEG gaat echter naar de Benelux en Duitsland, zodat het 
economisch nadeel voor de Zeven v r i j w e l zeker het voordeel 
o v e r t r e f t . 

Het i s zeer de vraag of d i t nadeel voor de Zeven 
wel gecompenseerd wordt door het commissie-voorstel van de 
2 0 $ - v e r l a g i n g van het b u i t e n t a r i e f . Immers, deze 2 0 $ -
v e r l a g i n g wordt eerst over een periode van 10 jaar i n 
d r i e gedeelteJfV g e r e a l i s e e r d . Het i s dan ook zeer waar
s c h i j n l i j k , dat de Zeven de commissie-voorstellen z u l l e n 
z i e n a l s een verscherpte stellingname van de Zes tegen
over de Zeven en een verdere stap i n de r i c h t i n g van een 
economische s p l i t s i n g van Europa. Zou de EEG de commissie
v o o r s t e l l e n aannemen, dan acht i k het a l l e r m i n s t u i t g e 
s l o t e n , dat de Zeven d i t plan met een s o o r t g e l i j k tegen-
plan beantwoorden en ook hunnerzijds onderling i n plaats 
van 20$ hun t a r i e v e n met 3 0 $ verlagen. Indien zulks ge
beurt, dan z i j n de t e g e n s t e l l i n g i n Europa inderdaad 
verder en althans vervroegd verscherpt i n p l a a t s van het 
tegendeel. 

De conclusie i s dan ook, dat de commissie-voorstellen 
op het eerste gezicht voor Nederland i n zoverre minder 
a a n t r e k k e l i j k z i j n , omdat z i j kunnen meebrengen een ver
scherping van de h a n d e l s p o l i t i e k e d i s c r i m i n a t i e tussen de 
Zes en de Zeven i n p l a a t s van, zoals w i j w i l l e n , een ver
zachting van deze d i s c r i m i n a t i e . 
Ad b) 

Wanneer w i j abstraheren van deze externe repercus
sie s en de v e r s n e l l i n g s v o o r s t e l l e n van de commissie op 



eigen merites bekijken, dan t r e f t dat de v e r s n e l l i n g i n 
f e i t e v r i j w e l n i e t wordt toegepast op de landbouw. Men 
breekt wel tarieven voor de landbouw af, maar men l a a t 
althans i n beginsel de contingenten i n stand en deze con
tingenten belemmeren de handel veel e f f e c t i e v e r dan t a r i e 
ven. De toezegging van de commissie met v o o r s t e l l e n voor 
een verruiming van het handelsverkeer i n landbouwprodukten 
en een versnelde u i t v o e r i n g van het gemeenschappelijk l a n d 
bouwbeleid te komen, z i j n h i e r van weinig reële waarde. 

Voorts bevatten de commissie-voorstellen wel de 
gedachte om de g e l i j k e beloning van mannen en vrouwen ver
sneld i n te voeren (eind 1 9 6 0 ) , maar bevatten z i j geen 
v o o r s t e l l e n b i j v . voor een versnelde afbraak van de handels
monopolies voor v e r s c h i l l e n d e produkten i n F r a n k r i j k en 
Italië (tabaksprodukten!). 

Op het eerste gezicht i s ook d i t aspect van de 
commissie-voorstellen voor Nederland n i e t bijzonder aan
t r e k k e l i j k . Ik moge i n herinner i n g brengen, dat onze aan
van k e l i j k e benadering van het idee van een versnelde u i t 
voering van het EEG-verdrag de volgende i s geweest. 

Nederland w i l gaarne overwegen b i j v . de tweede en 
derde étappe versneld u i t te voeren, maar w i l hierover 
eerst b e s l i s s e n i n het l i c h t van de ervaring, opgedaan i n 
de eerste étappe en w i l dan b i j deze b e s l i s s i n g voor een 
versnelde u i t v o e r i n g tevens enkele punten van belang rege
l e n en vastleggen b i j v . op het gebied van de landbouw, 
de subsidies en de commerciële monopolies. D i t i s dus een 
geheel andere conceptie van het versnellingsprobleem dat 
de commissie nu heeft gepresenteerd. (De v e r s n e l l i n g 
van het zg. "plan Wigny" betrof ook de volgende etappes.) 

Ket M i n i s t e r i e van Economische Zaken i s bezig 
een studie te maken wat het e f f e c t z a l z i j n van een ver
vroegde verhoging van het (Nederlandse) b u i t e n t a r i e f , n l . 
op 1 j u l i a.s. i n plaa t s van op 1 januari 1962 - het 
r e s u l t a a t van deze studie kan op korte t e r m i j n worden 
verwacht? e e r g i s t e r e n hoorde i k , dat de eerste r e s u l t a t e n 
b i j Economische Zaken reeds i n een rapport werden ver
werkt. 

4 . De v e r l a g i n g van het EEG-buitentarief met 2 0 $ . 

Men kan z i c h denken dat de hierboven uiteengezette 
mogelijke bezwaren tegen de versnelde u i t v o e r i n g van het 
Verdrag worden gecompenseerd of z e l f s overgecompenseerd 
door het voordeel van het verlagen van het toekomstige b u i 
t e n t a r i e f met 20$ en dat w i j om die redenen dus toch de 
commissie-voorstellen zouden steunen. Het i s nog te vroeg 
hierover een oordeel te geven, omdat wij de r e a c t i e s van 
de Zeven nog n i e t kennen en er nog a l t i j d mogelijkheden 
bestaan, dat de commissie-voorstellen op het punt van de 



landbouw en misschien enkele andere punten nog worden ver
beterd i n een voor ons gunstige z i n . Anderzijds z u l l e n 
de Fransen z i c h tegen deze 20$-verlaging zeker verzetten 
en trachten d i t percentage te verlagen. Een zeer voorlo
pige conclusie ten aanzien van d i t ^.unt zou kunnen z i j n , 
dat een verlaging van het percentage beneden 20$ de aan
t r e k k e l i j k h e i d van een toekomstig lager b u i t e n t a r i e f 
b e l a n g r i j k zou verminderen. Elke vermindering van het 
u i t e i n d e l i j k e b u i t e n t a r i e f van de Gemeenschap i s toe te 
juichen, doch de daartegenover staande mogelijke nadelen, 
die hierboven z i j n uiteengezet, waarbij een eventuele 
"vechthouding" van de Zeven een zeer e r n s t i g nadeel zou 
z i j n , moeten worden afgewogen tegen de voordelen van een 
lager b u i t e n t a r i e f i n de toekomst. Ook i s i n d i t verband 
de zekerheid van z u l k een v e r l a g i n g uitermate b e l a n g r i j k , 
omdat toekomstige zaken nu eenmaal n i e t steeds worden 
gerealiseerd. 

5. Een - z i j het zeer b e l a n g r i j k e - procedurekwestie i n 
d i t verband i s nogal vervelend door de p u b l i c a t i e zijdens 
de commissie van haar v o o r s t e l l e n en het f e i t , dat daarop 
volgend een d i s c u s s i e hierover op 26 maart i n de Assemblee 
z a l plaats vinden. D i t z i j n complicaties, die b i j n i e t -
p u b l i c a t i e n i e t zouden z i j n opgetreden. De besprekingen 
i n A t l a n t i s c h verband (Commissie 20+) beginnen pas eind 
maart en vóórdien z a l de versnellingsprocedure, die grote 
moeilijkheden met de Zeven d r e i g t te geven, reeds op a l l e 
mogelijke wijze z i j n bediscussieerd en misschien i n de 
gedachten van parlementaire of EEG—kringen z i j n "vast
gepind". De onderhandelingsmogelijkneden i n A t l a n t i s c h 
verband tussen de Zes en Zeven worden daardoor k l e i n e r 
en worden b e m o e i l i j k t . Het i s wel jammer, dat de commissies 
en s p e c i a a l de V o o r z i t t e r van de EEG-commissie i n toe
nemende mate voorstander b l i j k e n te z i j n van het soort 
"pressure group p o l i t i c s " , dat de verhoudingen v e r s l e c h t e r t 
en het nemen van goede b e s l u i t e n b e m o e i l i j k t . 

5 maart 1960 
F/2 


